

Safe use of Zoledronate/Zoledronic acid

الإستخدام الآمن لدواء زوليدرونيت / حمض الزوليدرونك

ما هي بعض الأشياء التي يلزمني معرفتها أو فعلها أثناء تناول هذا العقار؟

- لا تستخدمى هذا العلاج إذا كنتِ حاملاً.
- قد يسبب هذا العقار ظهور مشكلات في عظم الفك. قد يزيد احتمال ظهور مشكلات في عظم الفك مع الاستخدام لمدة أطول أو إذا كنت تعاني من السرطان أو مشكلات في الأسنان أو تستخدم أطقم أسنان غير متوافقة، أو تعاني من فقر الدم أو مشكلات تجلط الدم أو عدوى. وقد يكون احتمال الخطر أكبر أيضاً إذا كنت تخضع لعلاج أسنان، أو تحصل على علاج كيميائي أو إشعاعي، أو تتناول عقاقير أخرى قد تؤدي إلى حدوث مشكلات في عظم الفك.
- تحدث مع طبيبك إذا انطبقت عليك أي من هذه الحالات أو إذا كان لديك أي أسئلة. واتصل بطبيبك فوراً إذا أصبت بتورم أو ألم في الفك.
- افحص أسنانك قبل بدء تناول هذا الدواء.
- اعتن بأسنانك جيداً. اذهب لزيارة طبيب الأسنان بشكل متكرر.

What are some things I need to know or do while I take this medication?

- Do not take this drug if you are pregnant.
- This drug may cause jawbone problems. The risk may be higher with longer use, cancer, dental problems, ill-fitting dentures, anemia, blood clotting problems, or infection. Risk may also be higher if you have dental work, chemo, radiation, or take other drugs that may cause jawbone problems.
- Talk with your doctor if any of these apply to you, or if you have questions. Call your doctor right away if you have jaw swelling or pain.
- Have a dental exam before starting this drug.
- Take good care of your teeth. See a dentist often.

Pharmacy Services Department –Reference: JHAH Health Encyclopedia and Product Information

This content is for informational purposes and is not intended to be a substitute for the advice of a healthcare professional. It is important that you rely on the advice of a healthcare professional for your specific condition

هذا المحتوى هو لأغراض تثقيفية وهو ليس معد كبديل للنصيحة التي يقدمها الطبيب أو مقدم الرعاية الصحية. من المهم أن تعتمد على نصيحة طبيبك ومقدم الرعاية الصحية فيما يخص حالتك.